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Beslutande 

Ledamöter  
Namn (politisk tillhörighet) Paragrafer 

Björn Karlsson (S) 

Magnus Grönberg (S) 

Katrin Jakobsson (S) 

Clarrie Leim (C) 

Roger Petrini (M) 

Marie Pettersson (S) 

Kurt Törnblom (SD) 

Martin Sahlberg (M) 

Kenneth Lundström (M) 

Frida Larsson (M) 

Paul Wisén (C) 

Mattias Nygren (KD) 

Georges Al-Sawiri (KD) 

Henrik Jonsson (S) 

Agneta Bergström (S) 

Anders Larsson (S) 

Anett Aulin (V) 

Jenny Sundell (SD) 

Thomas Eriksson (SD) 

Ulla Sognestrand Larsson (SD) 

Lena Lindqvist (SD)                                 17-19  

Christer Apelqvist (SD) 

Sören Sandström (M) 

Britta Gustavsson (S)  

Tjänstgörande ersättare 
Namn (politisk tillhörighet) Paragrafer Ordinarie ledamot 

Hans Henriksson (KV)  Torbjörn Löfgren (KV) 

Per Wennergrund (SD)  20-39 Lena Lindqvist (SD) 

Lars Skytt (S)  Milthon Vesström (S)  

Ulf Öman (V)  Thomas Norén (V)  

Eva Sidekrans (M)  Karolina Hedlund (M)  

Ola Lindberg (MP)  Hans Wennberg (MP)  

Övriga närvarande 

Ersättare 
Namn (politisk tillhörighet) Paragrafer 

 

Gun Johansson (C) 
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Åsa Strid Andersson (S) 

Lars Holmgren (KV)

Övriga deltagare 
Namn (politisk tillhörighet) Paragrafer Befattning 

Maria Wikström  Kommundirektör 

Angelika Kroon  Kommunikatör 

Karin Vybiral  Kommunikatör  

Amal Khalilova  Kommunsekreterare  
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§ 17 Godkännande av dagordning 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner dagordningen med följande ändringar: 

 Punkt 25-38 bordläggs och kommer att hanteras på fullmäktiges sammanträde den 19 

juni  
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§ 18 Sammanfattning av allmänhetens frågestund 
 

Inga frågor ställdes på allmänhetens frågestund. 
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§ 19 Allmän politisk debatt 
 

Den allmänna politiska debatten hålls. 
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§ 20 Valärenden 
 

KS/2024:6 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse: 

1. Anna Högberg (M) till ordinarie ledamot i utbildningsnämnden. 

2. Frida Larsson (M) till ersättare i utbildningsnämnden.  

3. Roger Petrini (M) till ordinarie ledamot i valnämnden. 

4. Bo Janzon (M) till ersättare i valnämnden.  

5. Ruth Pereira (KD) till ordinarie ledamot i utbildningsnämnden.  

Sammanfattning av ärendet 

Sune Larsson (SD) inkommer med en avsägelse från uppdraget som revisor i Gästrike Vatten 

AB. Avsägelsen skickas till valberedningen.  

 

Förslag till beslut på sammanträdet  

1. Roger Petrini (M) föreslår Anna Högberg till ordinarie ledamot i utbildningsnämnden.  

2. Roger Petrini (M) föreslår Frida Larsson till ersättare i utbildningsnämnden.  

3. Roger Petrini (M) föreslår Roger Petrini till ledamot i valnämnden. 

4. Roger Petrini (M) föreslår Bo Janzon till ersättare i valnämnden.  

5. Mattias Nygren (KD) föreslår Ruth Pereira (KD) till ordinarie ledamot i 

utbildningsnämnden. 

 

Beslutsgång  

1. Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om fullmäktige kan besluta enligt Petrinis (M) 

förslag till beslut och finner att så är fallet. 

2. Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om fullmäktige kan besluta enligt Petrinis (M) 

förslag till beslut och finner att så är fallet. 

3. Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om fullmäktige kan besluta enligt Petrinis (M) 

förslag till beslut och finner att så är fallet. 

4. Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om fullmäktige kan besluta enligt Petrinis (M) 

förslag till beslut och finner att så är fallet. 

5. Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om fullmäktige kan besluta enligt Nygrens (KD) 

förslag till beslut och finner att så är fallet. 
 
Beslutet lämnas till 

 Sekreterare i UN  

 Sekreterare i VN  

 Lönecentrum 
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§ 21 Anmälan av medborgarförslag, motioner och interpellationer 
 
Beslut 
Följande medborgarförslag anmäldes: 

 Medborgarförslag gällande Kanot- och rastplats i anslutning till E4 skickas till 

samhällsbyggnadsnämnden för beredning 

 Medborgarförslag om att de äldre barnen plockar upp skräp under skoltid skickas till 

utbildningsnämnden för beredning 

 Medborgarförslag gällande åtgärder för åkern som finns vid vändplanen vid 

Bågevägen 1 och 2 skickas till samhällsbyggnadsnämnden för beredning  

 

Följande motioner anmäldes: 

 Motion gällande handlingsplan för särskilt begåvade elever skickas till 

utbildningsnämnden för beredning 

 Motion: låt lagen om valfrihet (LOV) även gälla alla hemtjänstinsatser i Älvkarleby 

skickas till omsorgsnämnden för beredning  

 

Följande interpellationer anmäldes: 

 Interpellation gällande arbetslinjen i Älvkarleby kommun lämnas till ordförande i 

omsorgsnämnden  

 Interpellation gällande kommunens städverksamhet lämnas till ordförande i 

samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 22 Svar på interpellation: Hur ska vi få fler elever att klara 
grundskolan? 

 
Svaret läggs till handlingarna.  
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§ 23 Svar på interpellation om effektivisering av kommunens 
fastighetsdrift 

 

Svaret läggs till handlingarna.  
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§ 24 Svar på interpellation gällande rättelsetrappan 
 
Svaret läggs till handlingarna.  
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§ 25 Svar på interpellation gällande prickmark 
 

Svaret läggs till handlingarna.  
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§ 26 Svar på interpellation gällande brottsligheten i kommunen 
 

Svaret läggs till handlingarna.  
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§ 27 Svar på interpellation gällande SFI resultaten 
 

Svaret läggs till handlingarna.  
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§ 28 Svar på interpellation gällande välfärdsbrottslighet 
 

Svaret läggs till handlingarna.  
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§ 29 Kommunstyrelsens rapportering till fullmäktige enligt 
uppsiktsplikten 

 

Kommunstyrelsens ordförande Katrin Jakobsson (S) återrapporterar till fullmäktige enligt 

uppsiktsplikten.  
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§ 30 Riktlinjer för anskaffning av system 
 

KS/2024:25 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta Riktlinjer för anskaffning av system. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunens förvaltningar är idag beroende av en mängd olika system och digitala tjänster för 

att utföra sina uppgifter på ett effektivt och ändamålsenligt sätt. Kommunen har ett ansvar för 

att säkerställa att informationen och personuppgifterna i dessa system kan hanteras på ett 

säkert, lagenligt och kostnadseffektivt sätt. Detta gäller oavsett om det handlar om system där 

kommunen står för mycket av den tekniska supporten och datalagringen eller om det sköts av 

en extern leverantör.  

 

Denna riktlinje sätter ett ramverk för hur nämnder, anskaffningsansvariga och personer i 

inköpsroller ska tillgodose kraven i Dataskyddsförordningen, Offentlighets- och 

sekretesslagen, Arkivlagen och Säkerhetsskyddslagen i anskaffningar och inköp av system. 

Riktlinjen säger även att ett ställningstagande kring driftsform bör göras i samband med 

systemanskaffning samt att kommunen regelbundet ska göra revisioner mot avtalsleverantörer 

utifrån de kravs som ställs.  

 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Henrik Jonsson (S) föreslår kommunfullmäktige att anta Riktlinjer för anskaffning av system. 

 

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Jonssons (S) 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutsunderlag 

 ”Tjänsteskrivelse – Riktlinjer för anskaffning av system”, 2024-02-05, Joel Gordon 

Hultsjö, Informationssäkerhetssamordnare 

 ”Riktlinjer för anskaffning av system”, 2024-02-05, Joel Gordon Hultsjö, 

Informationssäkerhetssamordnare 

 KS § 28 

Beslutet lämnas till 

 Förvaltningschef Samhällsbyggnadsförvaltningen 

 Förvaltningschef Omsorgsförvaltningen 

 Förvaltningschef Utbildningsförvaltningen 

 Förvaltningschef IT-centrum 
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§ 31 Riktlinjer för riksfärdtjänst 
 

KS/2024:36 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta Riktlinjer för riksfärdtjänst. 

 

Sammanfattning av ärendet  
De reviderade Riksfärdtjänstriktlinjerna innehåller villkor för avbokning/ombokning av 

riksfärdtjänst som tydliggör att eventuella omkostnader i samband med avbokning/ombokning 

debiteras kunden om den enskilde av annat skäl än intygad sjukdom ställer in bokad resa som var 

planerad att ske med allmänna kommunikationer, eller om den enskilde inte avbokar hos 

Riksfärdtjänsten Sverige. I dagens riktlinjer finns ej villkor för avbokning/ombokning av 

riksfärdtjänst.  

 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Britta Gustavsson (S) föreslår kommunfullmäktige att anta Riktlinjer för riksfärdtjänst. 

 

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Gustavssons 

(S) förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 

Beslutsunderlag  

 Tjänsteskrivelse 2023-12-15  

 Förslag till reviderade riktlinjer för Riksfärdtjänst 2023-12-15 Helen Wennberg, 

färdtjänst- och avgiftshandläggare  

 Riktlinjer för Riksfärdtjänst 2020-04-29 Cecilia Vainio, enhetschef  

 KS § 31 
 
Beslutet lämnas till 

 Hemsidan 

 Förvaltningschef ON  
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§ 32 Taxa för markarrende 
 

KS/2023:178 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna föreslagen taxa för markarrende. 

Sammanfattning av ärendet 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2023-10-16 § 125 att anta föreslagen revidering av taxa 

för markarrende att arrendeavgiften för obebyggd mark max 200 kvm skulle tas bort.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-11-22 att återremittera för en konsekvensbeskrivning 

och hur många fastigheter som berör. 

 

Idag finns ett 20-tal arrendeavtal med denna innebörd som är planstridiga och bör sägas upp. 

Det har uppdagats att de berörda arrendeområden är planlagda som bl a allmän 

platsmark/naturmark. Befintlig taxa förtydligas med texten: Obebyggd mark max 200 kvm 

utom planlagt område.  

 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Magnus Grönberg (S) föreslår kommunfullmäktige att godkänna föreslagen taxa för 

markarrende. 

 

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Grönbergs 

(S) förslag till beslut och finner att så är fallet.  

Beslutsunderlag 

 Taxa för markarrende 

 Förklaring markarrendetaxor 2024 

 SBN § 157 

 KSAU § 30 
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§ 33 Taxor och avgifter gällande vård och omsorg april 2024-mars 
2025 

 

KS/2024:37 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna taxor och avgifter för Omsorgsnämnden gällande 

vård och omsorg för perioden april 2024 - mars 2025.  

 

Sammanfattning av ärendet  
Taxor och avgifter inom Omsorgsförvaltningens verksamhetsområde är något som årligen 

revideras. Se beslutsunderlaget för en närmare beskrivning av vilka taxor och avgifter som är 

förvaltningens förslag från april 2024.  

 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Britta Gustavsson (S) föreslår kommunfullmäktige att godkänna taxor och avgifter för 

Omsorgsnämnden gällande vård och omsorg för perioden april 2024 - mars 2025. 

 

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Gustavssons 

(S) förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 

Beslutsunderlag  

 Tjänsteskrivelse från enhetschef Emma Kling med förslag till beslut, daterad 2024-01-25.  

 Förslag till taxor och avgifter för Omsorgsnämnden gällande vård och omsorg april 2024 

– mars 2025.  

 ON § 15 

 KS § 34 
 
Beslutet lämnas till 

 Förvaltningschef ON  

 Hemsidan 
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§ 34 Justering av egenavgift för färdtjänst 
 

KS/2024:64 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om justering av egenavgift för färdtjänst enligt 

omsorgsförvaltningens förslag.  

Sammanfattning av ärendet 

Sedan tidigare fattat beslut subventionerar kommunen resor med färdtjänst. Färdtjänst med 

vanligt fordon har subventionerats med 70 procent medan färdtjänst med specialfordon 

subventionerats med 82% utifrån att framkörningsavgiften för specialfordon är högre. 2022 

tecknades nytt avtal med leverantör av färdtjänst där skillnaden mellan egenavgifterna för 

färdtjänst med vanligt fordon samt färdtjänst med specialfordon var större. Då det inte 

fattades något nytt beslut angående procentsats som kommunen subventionerar resorna med, 

kom det för den enskilde innebära att resor med specialfordon blev dyrare jämfört med resor 

med vanligt fordon.  

 

För att kunna erbjuda en jämlik förutsättning för medborgare att resa med färdtjänst föreslås 

att den del kommunen subventionerar resorna med justeras. En resa med specialfordon 

föreslås subventioneras med 86 procent. En resa med vanligt fordon föreslås subventioneras 

med 67,5%. För den enskilde kommer det innebära att egenavgiften för resor med 

specialfordon blir lägre än tidigare och resor med vanligt fordon något högre än tidigare, men 

sammantaget blir egenavgiften för de båda restyperna lika. För kommunens del kommer det 

innebära en ökad kostnad om cirka 2200 kronor på ett år för färdtjänst, beräknat på 2023 års 

resande med färdtjänst 

 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Britta Gustavsson (S) föreslår kommunfullmäktige att besluta om justering av egenavgift för 

färdtjänst enligt omsorgsförvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Gustavssons 

(S) förslag till beslut och finner att så är fallet 

Beslutsunderlag 

 Tjänsteskrivelse/Karin Östblom daterad 2024-02-07 

 ON § 29 

 Beräkningar justering av egenavgift för färdtjänst  

 KS § 57 

 

Beslutet lämnas till  

 Ann-Louise Brolin, förvaltningschef  



  
 Kommunfullmäktige  
 2024-04-24  

 Ordförandens 
signatur 

Justerarens 
signatur 

Justerarens 
signatur 

Utdragsbestyrkande 

22 

 

 Karin Östblom, verksamhetsutvecklare 

 Hemsidan 
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§ 35 Medborgarförslag gällande hämtning av avlidna 
 

KS/2023:93 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anse medborgarförslaget som besvarat. 

Sammanfattning av ärendet 

Älvkarleby kommun tackar för medborgarförslaget. Kommunen har sedan början av 2023 

arbetat med upphandling för transport av avlidna från särskilt boende. Kommunen har 

genomfört två upphandlingar som inte gett resultat, inga anbud. Nationellt så finns ett avtal 

för hämtning i hemmet. 

 

I avvaktan på avtal har ett tillfälligt arbetssätt använts som tyvärr blivit längre än först 

förväntat relaterat till att inga anbud inkommit. Vi arbetar nu med att se över rutiner för att 

underlätta för anhöriga samt hälso- och sjukvårdspersonal.  

 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Henrik Jonsson (S) föreslår kommunfullmäktige besluta att anse medborgarförslaget som 

besvarat. 

 

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Jonssons (S) 

förslag till beslut och finner att så är fallet. 

Beslutsunderlag 

 Tjänsteskrivelse svar medborgarförslag att kommunen ser över och utformar en 

anbudsinbjudan för hämtning av avlidna. 

 KS § 52 

 Medborgarförslag  

Beslutet lämnas till 

 Förslagsställaren  
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§ 36 Medborgarförslag Camp Elfkarleby 
 

KS/2023:81 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå medborgarförslaget. 

Sammanfattning av ärendet 

Förslaget med projekt Camp Elfkarleby handlar om att skapa en plattform för det lokala 

förenings- och näringslivet där de kan samverka för att tillsammans skapa erbjudanden, paket 

och kringtjänster direkt riktade till Försvarsmaktens verksamheter vid skjutfältet i Marma och 

deras eventuellt medföljande familjer. 

 

Tanken att utveckla erbjudanden och paket mellan föreningar och företag är mycket god, men 

det faller inte inom det kommunala ansvarsområdet att driva. Kommunstyrelsen välkomnar 

gärna privata initiativ för att arbeta med förslaget. 

 

En samverkan med den lokala företagarföreningen Företagsgrupp Älvkarleby skulle kunna 

vara en väg för att bygga upp ett nätverk av företagare och via kontakter även bjuda in 

föreningar som kan ha intresse av att utveckla sina verksamheter.  

 

Paket, erbjudanden och upplevelser har en naturlig marknadsföringskanal genom 

destinationssamarbetet Upplev Norduppland. Aktörer som har något att erbjuda invånare och  

besökare kan utan kostnad skaffa ett konto på upplevnorduppland.se och skapa sina egna 

sidor. Upplev Norduppland arrangerar också nätverksträffar för aktörer inom besöksnäringen i 

syfte att skapa nya kontakter, sprida kunskap och samverkansmöjligheter.  

 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Henrik Jonsson (S) föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå medborgarförslaget. 

 

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Jonssons (S) 

förslag till beslut och finner att så är fallet 

Beslutsunderlag 

 Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-21/Linda Helzenius 

 Medborgarförslag gällande projekt camp Elfkarleby – KF § 55 

Beslutet lämnas till 

 Förslagsställaren  
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§ 37 Motion om kommunala idrottsanläggningar 
 

KS/2023:112 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen med motiveringen att utredningen som gjordes 

2015 inte kan ligga till grund för nya beslut enligt förvaltningens förslag.  

 
Reservationer och särskilda uttalanden  

Martin Sahlberg (M), Kurt Törnblom (SD), Roger Petrini (M), Mattias Nygren (KD), Thomas 

Eriksson (SD), Kenneth Lundström (M), Jenny Sundell (SD), Ulla Sognestrand Larsson (SD), 

Frida Larsson (M), Per Wennergrund (SD), Georges Al-Sawiri (KD), Sören Sandström (M), 

Christer Apelqvist (SD) och Eva Sidekrans (M) reserverar sig mot beslutet.  

 
Sammanfattning av ärendet  

Kommunfullmäktige beslutade 2023-11-22 § 125 att återremittera motionen om kommunala 

idrottsanläggningar till Samhällsbyggnadsnämnden.  

Motivet till återremissen är följande: Det finns behov av genomlysning för att alla föreningar, så 

långt det är möjligt, ska kunna ha likvärdiga förutsättningar för sina verksamheter.  

Kultur- och fritidsförvaltningen anser att behov inte finns av genomlysning/-kartläggning. Det 

finns god kunskap och kännedom om föreningarnas förutsättningar då föreningarnas aktuella 

uppgifter årligen sammanställs och gås igenom.  

 
Förslag till beslut på sammanträdet  

Magnus Grönberg (S) föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen med motiveringen att 

utredningen som gjordes 2015 inte kan ligga till grund för nya beslut enligt förvaltningens förslag. 

 

Martin Sahlberg(M) föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen.  

 
Beslutsgång 

Ordförande Björn Karlsson (S) ställer Grönbergs (S) yrkande mot Sahlbergs (M) och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt Jakobssons (yrkande). 

 
Beslutsunderlag  

 SBN § 5 

 Motion  

 KS § 30 
 
Beslutet lämnas till 

 SBN 
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§ 38 Motion gällande kampen om invasiva arter 
 

KS/2024:63 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen om att prova modellen som Södertälje 

använt gällande allmänhetens insats för att bekämpa invasiva växten Jättebalsamin och att 

ärendet följs upp efter säsongen och med tillägg att informationen ska bli bredare än på kärlet.  

Sammanfattning av ärendet 

En motion från Martin Sahlberg (M), Jennys Sundell (SD) och Mattias Nygren (KD) gällande 

Engagera medborgare i kampen mot invasiva arter. Dem föreslår att:  

 

1. Älvkarleby kommun identifierar om det finns invasiva arter och områden i kommunen 

som lämpar sig väl för ett medborgarengagemang liknande det i Södertälje.  

 

2. Älvkarleby kommun utreder om en modell liknande den i Södertälje skulle kunna 

lämpa sig för vår kommun om så är fallet, implementera en sådan modell. Vid 

Näsboda spårcentral finns ett bestånd av jättebalsamin. Där rör sig mycket människor 

och platsen vore därmed lämpligast att ställa en 360 liters soptunna med information 

på. Jättebalsaminen är lätt att dra upp. Den får inte fröa av sig. Verkstad och 

serviceavdelningen kan tömma soptunnan och växtavfallet slängs på 

återvinningscentralen. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Magnus Grönberg (S) och Mattias Nygren (KD) föreslår kommunfullmäktige att bifalla 

motionen om att prova modellen som Södertälje använt gällande allmänhetens insats för att 

bekämpa invasiva växten Jättebalsamin och att ärendet följs upp efter säsongen och med 

tillägg att informationen ska bli bredare än på kärlet. 

 

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Grönbergs 

(S) och Nygrens (KD) förslag till beslut och finner att så är fallet 

Beslutsunderlag 

 Kartskiss över placering 

 Information om Jättebalsamin 

 KS § 56 
 
Beslutet lämnas till 

 SBN 
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§ 39 Föreskrift om rengöring och avgifter för rengöring 
 

KS/2024:58 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta: 

1. Föreskrift om rengöring (sotning)  

2. Föreskrift om avgifter för rengöring (sotning) och brandskyddskontroll 

Sammanfattning av ärendet 

Ärende för beslut i kommunfullmäktige I enlighet med Förordning om skydd mot olyckor 

(FSO 2003:789) 3 kap. 1 § framgår det att kommunen ska meddela föreskrifter om hur ofta 

rengöring (sotning) ska ske. I Lagen om skydd mot olyckor (LSO 2003:778) 3 kap. 6 § 

framgår det även att en kommun får föreskriva att avgift ska betalas för sotning och 

brandskyddskontroll. 

 

Då det vid pågående arbete med att stärka kontroll och uppföljning av verksamheten gällande 

sotning och brandskyddskontroll uppmärksammats brister har det arbetats fram föreskrifter 

för de två områden där dessa saknats. Nivån på de grundläggande avgifterna finns det beslut 

om i fullmäktige. Det är dock inte tydliggjort hur avgifterna är framräknade och vissa 

tillkommande avgifter har inte varit reglerade. Detta regleras nu i föreslagen föreskrift om 

avgifter för rengöring (sotning) och brandskyddskontroll. 

 

Nuvarande upphandling avseende rengöring och brandskyddskontroll löper ut 250531. 

Förbundet väljer att inte ta hem arbetet i egen regi utan planerar att starta upp en ny 

upphandling under 2024. Upphandlingen kommer omfatta både rengöring (sotning) och 

brandskyddskontroll. De nya föreskrifterna planeras att ligga till grund för upphandlingen 

varvid det är önskvärt att ärendet hanteras på kommunfullmäktige som infaller innan 

sommaren.  

 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Henrik Jonsson (S) föreslår kommunfullmäktige besluta att anta: 

1. Föreskrift om rengöring (sotning)  

2. Föreskrift om avgifter för rengöring (sotning) och brandskyddskontroll 

 

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Jonssons (S) 

förslag till beslut och finner att så är fallet 

Beslutsunderlag 

 240223 – Protokollsutdrag 

 §11 Föreskrifter rengöring och brandskyddskontroll Föreskrift om rengöring (sotning) 

 Föreskrift om avgifter för rengöring (sotning) och brandskyddskontroll 

 KS § 55 
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Beslut lämnas till  

 Gästrike Räddningstjänst 

 
 

 

 


